
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

w dniu 8 kwietnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

W ostatnim czasie w obiegu publicznym pojawiła się informacja o utworzeniu w trybie rozporządzenia 

bardzo dużej bazy danych z danymi wrażliwymi obywateli, zwierającej informacje m.in. o tym, ile 

zarabiamy, na co chorujemy, jakiego jesteśmy wyznania, jakie mamy wykształcenie, czy leczyliśmy się 

psychiatrycznie itp. Wszystkie te informacje są dostępne w publicznym rejestrze, jednak nie są ze sobą 

połączone. To jednak ma się zmienić za sprawą nowej platformy analitycznej, którą rząd zamierza stworzyć 

w trybie rozporządzenia. Taka forma zgromadzonych informacji stwarza duży potencjał do możliwych 

nadużyć i wzbudza bardzo poważne wątpliwości w zakresie ochrony danych osobowych. 

W związku z tym proszę o informację, dlaczego integracja baz danych nie powstaje na podstawie ustawy, 

tylko w trybie rozporządzenia, czemu ma ona służyć i jakie zostaną podjęte środki przeciw potencjalnym 

nadużyciom. 

Jan Maria Jackowski 

senator RP 


